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J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
Készült: Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 2009. február 27 napján megtartott 
nyilvános ülésérıl. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácskozó terme 
 

J E L E N   V A N N A K 
 
Ördög Jakab polgármester, Koncz József alpolgármester, Aranyosi Imre, Dobóné Koncz 
Judit, Fekete Tamás, Holló József, Kampel Lászlóné Kiss Lajos képviselık, Nagy Gábor, 
Nyeste Józsefné nem képviselı bizottsági tagok, Tóth Imréné Tóth Imréné dr jegyzı, 
Juhászné Sánta Zsuzsanna pü. csoportvezetı, Koncz Mártonné aljegyzı, Galambos Lajosné 
óvodavezetı, Bay Judit SZKULINFÓ KHT ügyvezetı , Baranyiné Rácz Andrea CKÖ elnök. 
Elızetes egyeztetés alapján igazoltan távol maradtak: Dr. Béres Imre Sándor és Turcsányi 
Béláné képviselık. 
 

I./NAPIREND EL İTT:  
 
Ördög Jakab polgármester megállapítja, hogy a képviselı-testület 8 fıvel jelen van, az ülés 
határozatképes és azt megnyitja. 
Jegyzıkönyv vezetésével megbízza Koncz Attiláné Tanner Zsuzsannát, a jegyzıkönyv 
hitelesítésére felkéri Kampel Lászlóné és Kiss Lajos képviselıket. 
Ördög Jakab polgármester javaslatot tesz a napirendre. Az indítványok között egy ingatlan 
vásárlási szándékot és zárt ülés keretében  javasolja megtárgyalni az  elsı lakáshoz jutók 
támogatását  és egyéb személyi kérdéseket. 
A napirendet a képviselı-testület 8 egybehangozó igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbiak szerint fogadta el: 
 

NAPIREND 
 
Tárgy:           Elıterjesztı: 
1./ A Szennyvíz-üzemeltetı Költségvetési Intézmény gazdálkodásával Ördög Jakab 
kapcsolatos döntések meghozatala.      polgármester 
          Holló József 
          Társ. Tanács elnök 
 
2./ Javaslat az önkormányzat 2008. évi költségvetési rendeletének Ördög Jakab 
módosítására         polgármester 
 
3./ Javaslat az önkormányzat szociális rendeletének módosítására  Ördög Jakab 
          polgármester 
 
4./ Javaslat az önkormányzat 2009. évi költségvetésére- rendeletalkotás Ördög Jakab 
          polgármester 
Ezen belül: Javaslat civil szervezetek támogatására     
          
5./ Javaslat az önkormányzat 2009. évi közfoglalkoztatási tervére  Ördög Jakab 
          polgármester 
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6./ Javaslat közmeghallgatás idıpontjára és napirendjének meg-  Ördög Jakab 
határozására.         polgármester 
7./ Javaslat oktatási intézmények fenntartásával kapcsolatos döntésekre  Tóth Imréné dr. 
beiratkozás idıpontjának meghatározása     jegyzı 
 
8./ Indítványok javaslatok: 

- Javaslat nevelési-oktatási intézmények infrastrukturális fejlesztésére támogatási 
igény    benyújtására. 

 - Javaslat építésigazgatási feladatok ellátására. 
 
 
Zárt ülésen:  

- elsı lakáshoz jutók támogatása 
 
 
 

II./ NAPIREND TÁRGYALÁSA  
 
1./ Tárgy: A Szennyvíz-üzemeltetı Költségvetési Intézmény gazdálkodásával kapcsolatos 
döntések meghozatala 
Elıterjesztık: Ördög Jakab polgármester és Holló József a Társulási Tanács elnöke 
 
(Elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva) 
 
Ördög Jakab polgármester: a társulási tanács  állásfoglalása alapján, a sokirányú feladatokra 
való tekintettel minden képviselı-testület önállóan tárgyalja meg ezt a napirendi pontot és a 
meghozott határozatot megküldi az intézmény vezetıjének.  
Felkéri Holló József Társulási Tanács elnökét esetleges szóbeli kiegészítésre. 
 
Holló József, a Társulási Tanács elnöke elmondja, hogy mindhárom település testületi ülésén 
részt vett és jóváhagyták a költségvetést. Ezt már írásban is megküldték. Különbözı 
felvetések Mezınagymihály és Mezınyárád községben a helyreállítás kérdései voltak. Szóba 
került mindkét településen az illegális rákötések kérdése, ami szintén komoly probléma. Az 
üzemeltetéssel kapcsolatban ismerteti, hogy a telep próba üzeme sikeresnek mondható, 
különösebb fennakadás nem volt. El lehet mondani, hogy a téli próbaüzem is megfelelt az 
elvárásoknak. Tájékoztatja arról a testületet, hogy a kivitelezıvel tárgyalások folynak a 
próbaüzem lezárásával és a helyreállítások befejezésével kapcsolatban. Ez május hónapig 
megtörténik. A jövıt illetıen ismerteti, hogy  van betervezve 4 millió forintos költség a 
MASZOLAJ telep bıvítésére, mely a DVCS Kft-vel kerül megvalósításra. A másik elhatárolt 
költség  pedig a telep bıvítésére illetve az iszapkomposztáló megépítésére van elkülönítve. Ez 
azért válik esedékessé, mert már sok iszap keletkezik és ennek nagyon magas az elszállítási 
költsége a Hejıpapi lerakóba. Az iszapkomposztáló megvalósítására pályázat lesz kiírva, 
melynek a benyújtására  a többi Önkormányzat megadta a felhatalmazást. A telepbıvítés és a 
komposztáló létrehozása közösen lesz egy pályázati anyag. Tájékoztatásul ismerteti, hogy a 
Társulási Tanács felhatalmazása alapján megkereste Gelej települést, mivel annak idején ez a 
település kimaradt ebbıl a beruházásból és ehhez a pályázathoz csatlakozhatnak. Az 
elképzelés az, hogy Gelej település is belép a Társulásba, így a telepbıvítés, a komposztáló 
megépítése és Gelej település szennyvíz hálózatának kiépítése lesz a komplett pályázati 
anyag. Az üzemeltetés területén különösebb fennakadás nem volt, a településekrıl panasz 
nem érkezett, az üzemzavart gyorsan elhárítják.  
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A költségvetésbıl látható, hogy az elmúlt évben a 6/3-as pályázattal úgymond nullára kijött a 
2008-as év költségvetése, az önkormányzatoknak nem kellett plusz pénzt beletenni és nem 
maradt el a DVCs felé sem a fizetendı szolgáltatási díj. Ebben az évben, ha a rákötések száma 
még gyarapszik, akkor még tartalék is képzıdik a rendszerben. 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı kérdezi, hogy pótolta-e már a Commerzbank az elmaradt 
hiányosságokat? 
 
Aranyosi Imre képviselı kérdezi, hogy a tavalyi évben volt arról szó, hogy a laktanya is 
bekapcsolódik ebbe a rákötésbe. Mi most ezzel a helyzet? A kimutatásból kitőnik, hogy 
Szentistvánon 70-75% a rákötések száma, van-e még elıreláthatólag rákötési igény? 
Véleménye szerint valahogyan ösztönözni kellene a lakosságot, hogy minél többen kössenek 
rá, például a talajterhelési díjjal. 
 
Nagy Gábor: Örömét fejezte ki a sikeres beruházással kapcsolatban 
 
 
Válaszadás: 
 
Holló József Társulási Tanács elnöke megköszöni a jókívánságokat. A rákötésekkel 
kapcsolatban válaszában elmondja, hogy a talajterhelési díjak kivetése után ismételten nıtt a 
rákötések száma. Vannak akik nem azért nem kötnek rá, mert  nem is akarnak rákötni. 
Vannak az ingatlanok között olyanok is, amelyek rendelkeznek vízbekötéssel, de nincs 
fürdıszobájuk, ezért nincs szennyvíz kibocsátásuk. Sajnos vannak olyanok is, akik elvi 
kérdést csinálnak belıle. Az ipari park kérdésével kapcsolatban tájékoztatásul elmondja, hogy 
a nagy felbuzdulásból nem lett semmi.   
 
Ördög Jakab polgármester válaszában elmondja, hogy elıkészítés alatt van az egész ügylet, 
amirıl az együttes testületi ülésen már tárgyaltak. Azokat a dolgokat, amik a bank 
mulasztásából történtek le kell zárni és új alapokra kell fektetni.  A megállapodás 
módosítására szándék van, annak érdekében, hogy az új LTP szerzıdések megkötésre 
kerülhessenek. Így új alapokra tud mindenki helyezkedni és a felek egyenlı partnerekké 
válnak. Szándék van ennek a pénzügyi résznek a megteremtésére, hogy a helyreállítások 
megtörténhessenek. A napokban jelezték, hogy a próbaüzem költsége kb. 17 millió Ft + Áfa. 
Egy év elteltével tovább romlottak a valamikor helyreállított útfelületek. Holló József a 
bankosokkal tartja a kapcsolatot. Mindenki részérıl megvan a hajlandóság az ügy 
rendezésére.  
Az ipari park – laktanya kérdésre válaszul elmondja, hogy a jelenlegi információk szerint 
miután Mezıkövesd is érdekeltté vált ebben az ipari park kérdésben, a rákötések iránya nem 
Szentistván, hanem Mezıkövesd lesz.  
A talajterhelési díjak fizetése megkezdıdött, készült egy lista, amelyen ez igen jól 
kimutatható. Megoldást jelentene a vízgazdálkodásról szóló törvény módosítása és törvény 
írná elı a kiépítést követı 1 éven belüli rákötést. 
 
(Az elıterjesztéssel kapcsolatban több kérdés, hozzászólás nem hangzott el.) 
 
A napirendhez kapcsolódóan a képviselı-testület külön- külön történı szavazással, 8 
egybehangzó igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
határozatait: 
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Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
5/2009.(II.27.)számú határozata 
 
Tárgy:  A Szennyvíz-üzemeltetı Költségvetési Intézmény 2008. évi költségvetési 
elıirányzatának módosítása. 
 
 
A felhalmozási célú pénzeszköz átvétel víziközmő társulatoktól elıirányzat  csökkentésre 
kerül 3.000 EFt-tal (Eredeti elıirányzat 6.870 EFt-ról 3.870 EFt-ra módosul), valamint: a 
mőködési célú pénzeszköz átvétel önkormányzattól növelésre  kerül 3.000 EFt-tal ( Eredeti 
elıirányzat 0 EFt-ról 3.000 EFt-ra módosul). Ezzel a módosítással csak a bevételi 
elıirányzatokon belül történt változás, tehát az intézmény bevételi és kiadási fıösszege 
változatlan marad. 
 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
6/2009.(II.27.)számú határozata 
 
Tárgy: A Szennyvíz-üzemeltetı Intézmény 2008. évi költségvetése végrehajtásának és 
pénzmaradványának elfogadása. 
 
 
Szentistván és Térsége Beruházó és Kommunális Szennyvízüzemeltetı Költségvetési 
Intézmény Költségvetési szerv fenntartásában résztvevı Szentistván nagyközségi 
Önkormányzat Képviselı-testülete az intézmény 2008. évi beszámolóját 
 

70.038 E Ft bevétellel, 
               69.538 E Ft kiadással elfogadja. 

 
Az intézmény pénzmaradványát 500 E Ft – ban állapítja meg, mely feladattal terhelt szállítói 
kötelezettségek kifizetésére. 
 
A kiadásokon belül a  
- személyi juttatásokat és járulékát       935 E Ft-ban 
- dologi kiadásokat                           59934 E Ft-ban 
- pénzeszköz átadást                             850 E Ft-ban 
- felhalmozási kiadásokat                   7819 E Ft-ban hagyja jóvá. 
 
A határozat mellékletét képezi a fentieket részletezı táblázat. 
 
A képviselıtestület felhatalmazza a Tárulási Tanács elnökét a beszámoló Kincstár felé történı 
elkészítésére és benyújtására. 
 
A képviselıtestület utasítja jegyzıjét, hogy a határozatot kivonatos formában soron kívül 
küldje meg a Társulási Tanácsnak. 
 
Felelıs:  jegyzı, és Holló József a Társulási Tanács elnöke 
Határidı: azonnal és a jogszabályban meghatározottak szerint. 
 
(A határozat melléklete a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
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Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
7/2009.(II.27.) számú határozata 
 
Tárgy: A Szennyvíz-üzemeltetı költségvetési intézmény 2009. évi költségvetésének 
elfogadása. 
 
Szentistván és Térsége Beruházó és Kommunális Szennyvízüzemeltetı Költségvetési 
Intézmény Költségvetési szerv fenntartásában résztvevı Szentistván Nagyközségi 
Önkormányzat Képviselı-testülete az intézmény 2009. évi költségvetését 
 

61.653 E Ft bevétellel, 
                                                                61.653 E Ft kiadással elfogadja. 
 
A kiadásokon belül a  
- személyi juttatásokat és járulékát        889 E Ft-ban 
- dologi kiadásokat                             52666 E Ft-ban 
- pénzeszköz átadást                               850 E Ft-ban 
- felhalmozási kiadásokat                     4800 E Ft-ban 
- cél tartalékát                                       1710 E Ft-ban  
- általános tartalékát                                738 E Ft-ban határozza meg. 
 
A határozat mellékletét képezi a fentieket részletezı táblázat. 
 
A képviselıtestület utasítja jegyzıjét, hogy a határozatot kivonatos formában soron kívül 
küldje meg a Társulási Tanácsnak 
 
Felelıs:  jegyzı, és Holló József a Társulási Tanács elnöke 
 
Határidı: azonnal és a jogszabályban meghatározottak szerint. 
 
 
 
(A határozat melléklete a jegyzıkönyvhöz csatolva.)
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2./ Tárgy: Javaslat az önkormányzat 2008. évi költségvetési rendeletének módosítására. 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
(Elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva). 
 
Ördög Jakab polgármester tájékoztatja a képviselı-testületet, hogy a Pénzügyi- és Gazdasági 
Bizottság elnökének felkérésre a bizottsági ülésen, mint levezetı is részt vett. A bizottság 
elnökének nevében ismerteti a bizottság állásfoglalását, mely szerint a bizottság a 2008. évi 
költségvetés módosítását elfogadásra javasolja a mellékelt rendelet tervezet szerint.  
Lényegesebb kérdés a bizottsági ülésen nem vetıdött föl. 
 
(Az elıterjesztéssel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el.) 
 
A polgármester szavazásra bocsátja az elıterjesztéshez kapcsolódó rendelet-tervezetet. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 8 egybehangzó igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotja: 
 

SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉGI ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
1/2009.(III.2.)számú rendelete 

 
2008. évi költségvetésérıl szóló 3/2008.(III.3) számú rendeletének módosítása. 

 
(A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva). 
 
 
3./ Tárgy: Javaslat szociális étkeztetés intézményi térítési díjának megállapítására. 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
Ördög Jakab polgármester felkéri a Szociális-, Oktatási-, Mővelıdési-, Ifjúsági- és Sport 
Bizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottság állásfoglalását.  
 
Kiss Lajos a SZOMIS Bizottság elnöke: tájékoztatja a képviselı-testületet, hogy a bizottság 
tárgyalta a javaslatot 2009. február 25-én és szociális rendelet módosítását támogatja. 
Javasolja a képviselı-testületnek a szociális étkeztetés intézményi térítési díjának módosítását 
az elıterjesztés szerint. 
 
(Az elıterjesztéssel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el.) 
A polgármester szavazásra bocsátja az elıterjesztéshez kapcsolódó rendelet-tervezetet. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 8 egybehangzó igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotja: 
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SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉGI ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
2/2009.(III.2).számú rendelete 

 
a szociális igazgatásról és ellátásokról szóló 3/2006.(II.28.) számú, módosított 

rendeletének módosításáról 
 
(A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
 
4./ Tárgy: Javaslat az önkormányzat 2009. évi költségvetésére – rendeletalkotás 
 
Ezen belül: 

- javaslat civil szervezetek támogatására. 
 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
Ördög Jakab polgármester a Pénzügyi és Gazdasági bizottság elnöke felhatalmazása alapján 
tájékoztatja a Képviselı-testületet, hogy a 2009. évi költségvetést a Pénzügyi Bizottság 
elfogadásra javasolja. Elmondja, hogy azok a kérdések lettek mélyebben elemezve, amelyek a 
befektetések és értékpapírok, a pénzmaradvány és a gazdálkodás biztonságát taglalták. A 
jelenlévık véleménye azt volt, hogy az elızı évek idıszakában elért eredmények és 
meghozott döntések  megfelelı alapot biztosítanak a következı idıszak gazdálkodására. Az 
ingatlan és tárgyi eszköz értékesítések erısítették az önkormányzat gazdálkodását.  A hiány 
mértéke, melyet az elızı fordulóban a képviselı-testület meghatározott, az elıterjesztés 
szerint  került elıkészítésre a költségvetési rendelet-tervezetben.  
Elıterjesztıként módosító javaslatot kezdeményez, a SZKULTINFÓ részére jelölt elıirányzat 
240.000,- Ft-tal kerüljön csökkentésre, a civil szervezetek támogatására javasolt elıirányzat 
pedig 2 millió Ft helyett 2.240.000,- Ft legyen. 
A civil szervezetek a korábbi években kialakult gyakorlat szerint elıterjesztették támogatási 
igényüket.  Az elmúlt évek tapasztalatát és gyakorlatát figyelembe véve került sor 
egyeztetésre néhány érintett személlyel. A  TITAN SE-vel kapcsolatban az az elképzelés, 
hogy a támogatási igény úgy kerüljön elfogadásra, mint az elmúlt évben is. Javasolja, hogy az 
évad második feléig határozzák meg a mőködési támogatást 750.000,- Ft mértékben és a 
nyáron legyen egy javaslat az év második felének támogatására is, mellyel a következı év 
indítását segítené ugyanilyen mértékben. 
 
Aranyosi Imre képviselı érdeklıdik, hogy az önkormányzati bevételeknél szerepel-e a  
Szabadidı Parkban lévı antennák bérleti díja. 
 
Válaszadás: 
 
Ördög Jakab polgármester: elmondja, hogy mind a három torony bevétele szerepel az 
önkormányzati bevételeknél, mégpedig olyan formában, hogy annak összege az Ifjúsági Park 
rendbetételére fordítódik. Ez évente az infláció mértékével növekedik. A három bérleti díj 
összege már több, mint 1 millió Ft. 
 
(Az elıterjesztéssel kapcsolatban több kérdés, hozzászólás nem hangzott el.) 
A polgármester egyesével szavazásra bocsátja az elıterjesztéshez kapcsolódó rendelet-
tervezetet és  a határozati javaslatot. 
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Ezt követıen a képviselı-testület 8 egybehangzó igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás  nélkül az alábbi rendeletet alkotja: 
 

SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉGI ÖNKORMÁNYZATÁNAK 
3/2009.III.2.)számú rendelete 

 
az önkormányzat 2009. évi költségvetésérıl 

 
(A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
A napirendhez kapcsolódóan a képviselı-testület 8 egybehangzó igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
8/2009.(II.27.)számú határozata 
 
Tárgy: civil szervezetek támogatása 
 
A képviselı-testület a településen mőködı civil szervezetek 2009. évi támogatási igényét 
megtárgyalta és a  
- Szentistváni Gyermekekért Alapítvány részére      50.000,- Ft 
- Karcos Murci Hagyományırzı Színjátszó Egyesület részére   320.000,- Ft 
- Szentistváni Gyöngyösbokrétás Hagyományırzı Egyesület részére  320.000,- Ft 
- TITÁN Sport Egyesület részére       750.000,- Ft 
- İszirózsák Népdalkör részére         50.000,- Ft 
- Postagalamb Sport Egyesület részére        50.000,- Ft 
- Polgárır Egyesület részére        700.000,- Ft 
mőködési támogatást állapít meg. 
 
Utasítja jegyzıjét, hogy a támogatott szervezetekkel a támogatási megállapodást kösse meg, 
melyben írja elı az elszámolási kötelezettséget. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: Tóth Imréné dr. 
 
5./ Tárgy: Javaslat az önkormányzat 2009. évi közfoglalkoztatási tervére 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
Ördög Jakab polgármester elmondja, hogy a SZOMIS Bizottság tárgyalta a közfoglalkoztatás 
tervét. Felkéri Kiss Lajos SZOMIS Bizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottság 
állásfoglalását. 
 
Kiss Lajos SZOMIS Bizottság elnöke tájékoztatja a képviselı-testületet, hogy a 
közfoglalkoztatási tervet a bizottság olyan változtatással javasolja elfogadni, hogy a VIII. 
számú közfeladatot vegyék ki a tervbıl, amely a települési ırzı-védı szolgálatot jelenti és az 
V. számú közfeladatnál a foglalkoztatottak számának emelését javasolja 1 fırıl 2 fıre. A 2 fı 
temetıgondnoki feladatokat lát el. 
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Ördög Jakab polgármester elıterjesztıként módosítást javasol a közfoglalkoztatás szervezési 
feladatinál. A közfoglalkoztatási terv 3./ pontjának második mondatát kéri megváltoztatni: „A 
közfoglalkoztatás elsısorban 6 órás munkaviszonyban történik.”-re. Indoka, hogy nem 
köteles a közfoglalkozatást elfogadni, akinek a 2008. decemberében megállapított segélyénél 
alacsonyabb nettó bért ajánlanak  fel. A tervben jelölt 6 órás foglalkoztatást rugalmasan 
kellene kezelni, mert ha a RÁT-ra alkalmas személynek pl: 56.000,- Ft volt a segélye, akkor 
az lehetséges hogy 8 órás foglalkoztatást igényel.  
Azért került bele a 3. pontba ez az egy szó, hogy ezzel a rugalmasság biztosítva legyen. 
Ismerteti a képviselı-testülettel, hogy a VIII. közfeladat kikerülésének javaslata azért merült 
fel, nehogy a polgárırök között ez vitát váltson ki, hogy egyik bérért csinálja, másik 
társadalmi munkában. Ezért javasolja a bizottság az 1 fıt felemelni 2 fıre, mert jelentıs 
feladat lesz a temetı és a szeméttelep ırzése. 
 
Baranyiné Rácz Andrea CKÖ elnöke: érdeklıdik a jegyzı asszonytól, hogy minden ciklusban 
új szociális kerekasztal alakul-e. 
 
Válaszadás: 
 
Tóth Imréné dr.: elmondja, hogy a szociális rendelet módosításakor lettek elfogadva a 
szociális kerekasztalra vonatkozó szabályok és ebben a Kisebbségi Önkormányzat is érintett. 
A közfoglalkoztatási tervet a kerekasztalnak meg kell tárgyalnia. Ha a kerekasztalnak lesz 
módosító indítványa, akkor a márciusi testületi ülésen ismételten vissza kell térni erre a 
kérdésre. 
 
Koncz József alpolgármester: megállapítja, hogy ez nem lesz egyszerő feladat. Felmerül a 
kérdés, hogy van-e lehetıség olyan személy alkalmazására, aki összefogná ezt a feladatot. 
Úgymond irányításra lehet-e alkalmazni 1 fıt az adott létszámból? 
 
 
 
Ördög Jakab polgármester Koncz József alpolgármester kérdésére válaszolva elmondja, hogy 
áttekintésre kerültek a személyek és a létszámok, ezek alapján elıreláthatólag megoldható 
olyan személy alkalmazása, aki ugyanúgy részt vesz a munkában, de  meg lesz bízva a 
csoportvezetéssel. Ennek megoldása talán egy pályázat, amit közfeladat szervezésre lehet 
benyújtani, esetünkben 0,4 fıre. 
A bizottsági üléseken is az került hangsúlyozásra, hogy 2009-ben  induljon el ez a program. 
Nem lesz egyszerő sem a személyek megszólítása, sem a részvételük. Ennek ellenére 
örvendetes, hogy valami elindult és egyre többen bekapcsolódhatnak a munka világába. 
 
(Az elıterjesztéssel kapcsolatban több kérdés, hozzászólás nem hangzott el.) 
A polgármester szavazásra bocsátja az elıterjesztéshez kapcsolódó határozati javaslatot. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 8 egybehangzó igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatát: 
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Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
9/2009.(II.27.) számú határozata 
 
Tárgy:az önkormányzat 2009. évi közfoglalkoztatási terve 
 
A Képviselı-testület a szociális igazgatásról és ellátásokról szóló 1993. évi III. tv. 37/A §-a 
alapján az Önkormányzat 2009. évi közfoglalkoztatási tervét jelen határozata melléklete 
szerint határozza meg, azzal, hogy amennyiben a vélemény nyilvánításra jogosult állami 
foglalkoztatási szerv és a szociálpolitikai kerekasztal módosítási javaslattal él, annak 
megtárgyalását soron kívül napirendre tőzi, és szükség esetén a közfoglalkoztatási tervet 
módosítja. 
 
Felhatalmazza polgármesterét, hogy 
- a közfoglalkoztatási tervben foglaltak végrehajtását kezdje meg és folyamatosan szervezze, 
- a tervet véleményezésre soron kívül küldje meg a véleményezésre jogosult szervnek, 
a véleményezésre nyitva álló határidı lejártát követıen tegye meg a szükséges intézkedéseket 
(Államkincstárnak történı megküldés, vagy módosítási javaslat elıterjesztése.) 
 
Határidı: értelemszerően 
Felelıs: Ördög Jakab polgármester 
 
(A határozat melléklete a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
6./ Tárgy: Javaslat közmeghallgatás idıpontjára és napirendjének meghatározására. 
Elıterjesztı: Ördög Jakab 
 
Az elıterjesztéssel kapcsolatban egyéb kiegészítı szóbeli tájékoztató nem hangzott el. 
(Elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Kérdés, hozzászólás hiányában a polgármester szavazásra bocsátja az elıterjesztésben foglalt 
határozati javaslatot. 
 
A képviselı-testület 8 egybehangzó igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta az alábbi határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
10/2009/II.27.)számú határozata 
 
Tárgy: 2009. évi közmeghallgatás idıpontjának és napirendjének meghatározása 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testülete 2009. március 27-én (péntek) 18.00 órai kezdettel 
Közmeghallgatást tart, melynek helyéül a Mővelıdési Ház Színháztermét jelöli ki. 
 
A közmeghallgatás levezetı elnöke feladatainak ellátásával megbízza Koncz József 
alpolgármestert. 
 
A közmeghallgatás napirendjét az alábbiak szerint határozza meg: 
1./ Tájékoztató az önkormányzat 2008. évi gazdálkodásáról, a 2009. évi költségvetésérıl. 
2./ A választópolgárok kérdései, véleménye, javaslata 
3./ Válaszadás 



 11 

 
A képviselı-testület felhatalmazza polgármesterét a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidı: 2009. március 27. 
Felelıs: Ördög Jakab polgármester 
 
 
(A képviselı-testület szünet után folytatja munkáját.) 
 
 
 
7./ Tárgy: Javaslat az oktatási intézmények fenntartásával kapcsolatos döntésekre – 
beiratkozás idıpontjának meghatározása 
Elıterjesztı: Tóth Imréné dr. jegyzı 
 
(Elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva).  
 
Kérdés, hozzászólás hiányában a polgármester szavazásra bocsátja az elıterjesztésben foglalt 
határozati javaslatot. 
 
A képviselı-testület 8 egybehangzó igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta az alábbi határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
11/2009.(II.27.)számú határozata 
 
Tárgy: az oktatási intézmények fenntartásával kapcsolatos döntések – beiratkozás 
idıpontjának meghatározása. 
 
Szentistván nagyközségi Önkormányzat képviselı-testülete a Közoktatásról szóló 1993. évi 
LXXIX: törvény, valamint a 11/1994. (VI.8.) MKM rendelet 15 és 16§-ában, továbbá az 
oktatási intézmények társulási megállapodásában foglaltak figyelembe vételével: 

- 2009. április 23. napján 8-16 óra valamint 2009. április 24. napján 8-12 óra közötti 
idıpontokban határozza meg a Szentistváni Napközi Otthonos Óvoda és az István 
Király Általános Iskola 2009/2010-es nevelés, oktatási évre történı beíratkozás 
idıpontjaként. 

 
Utasítja a Képviselı-testület az érintett intézmények vezetıit a határozat végrehajtása iránt 
szükséges intézkedés megtételére. 
Határidı: azonnal illetve 2009. április 24. 
Felelıs: Napközi Otthonos Óvoda és 
   István Király Általános Iskola vezetıje 
 
 
8./ Tárgy: Indítványok, javaslatok 
Elıterjesztı:  Ördög Jakab polgármester 
 
 

a.) Javaslat nevelési-oktatási intézmények infrastrukturális fejlesztésére támogatási igény 
benyújtására (Elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
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Ördög Jakab polgármester szóbeli kiegészítésként elmondja, hogy a Pénzügyi bizottság 
tárgyalta a kérdést. Az intézményvezetık a leadott költségvetésükben erre a feladatra 
beterveztek egy bizonyos összeget. A kérdéssel kapcsolatosan két „variáció” került bele az 
írásbeli elıterjesztésbe, mely alapján állást kell foglalni. Nem eldöntött tény még, hogy a 
tagintézmények közül melyik az, amelyik részt tud venni ebben.  
 
 
Hozzászólások: 
 
Kiss Lajos képviselı tájékoztatja a képviselı-testületet, hogy a pályázat kiírásra került, a 
másik két település polgármestere is értesült errıl és megkapták a pályázati anyagot írásban. 
A tiszabábolnai alpolgármester már tárgyalásokat folytatott a helyi képviselı-testülettel és ık 
támogatják. Borsodivánkán is folytak tárgyalások, kalkulációt is készítettek  és ık is úgy 
nyilatkoztak, hogy támogatják. Dönteni kell, hogy melyik intézmény lesz az, amelyikre a 
pályázat benyújtásra került. A következı évek gyermeklétszámának ismeretében felül kell 
vizsgálni, hogy valóban fent lehet-e tartani 5 évig az intézményt.  
Már vannak árajánlatok, a következı héten történnek további felmérések is és akkor 
világosabbá válik a helyzet.  
 
Aranyosi Imre képviselı javasolja, hogy a nyílászárók cseréjének  elvégeztetése szentistváni 
vállalkozóval legyenek megcsináltatva. Utána kell nézni, hogy milyen árak vannak a piacon 
és tekintettel arra, hogy Szentistvánon is vannak vállalkozók, velük kellene felvenni a 
kapcsolatot. El kell gondolkodni, hogy a nyílászárók fából vagy mőanyagból készüljenek, 
melyik lenne a jobb. 
 
Ördög Jakab polgármester: döntés kérdése és az árajánlatok is befolyásolják ezt. Mérlegelni 
kell és  szakemberek bevonásával el kell dönteni, hogy fa legyen vagy mőanyag, mert az 
iskola fıutca felıle része fokozottan ki van téve az idıjárás viszontagságainak.  
Egyetért azzal, hogy a vállalkozó „ismert” legyen.  
 
Fekete Tamás képviselı: javasolja, hogy ha a mőanyag nyílászárók mellett lesz a döntés, 
akkor is szentistváni vállalkozóval kellene azt beépíttetni. Van a faluban több kımőves 
vállalkozó, aki biztosan meg tudja oldani, hogy legyártatja az ablakot és utána ı maga beépíti. 
 
Kiss Lajos képviselı csatlakozik Ördög Jakab polgármester megállapításához, hogy az iskola 
fıutca felıle része ki van téve az idıjárás szélsıségeinek. Azok az ablakok, amelyek 1984-
ben kerültek beépítésre már teljesen tönkrementek. Emiatt is javasolja a mőanyag 
nyílászárókat.  
A pályázatnak vannak bizonyos feltételei, szabályai és nem igazán lehet ettıl eltérni ilyen 
formában, hogy az egyik vállalkozó legyártja, a másik beszereli stb. Az idı is nagyon szőkös. 
Támogatja Aranyosi Imre képviselı javaslatával, hogy helybeli vállalkozóval kellene a 
munkát elvégeztetni, de sajnos erre nem sok esélyt lát.  
 
Ördög Jakab polgármester szerint nincs realitása annak, hogy az egyik vállalkozó csak a 
nyílászárók gyártására, a másik pedig csak a beépítésre adjon árajánlatot. A garancia nagyon 
fontos és aki legyártja ezeket az ablakokat nem fog garanciát vállalni a beépítésre és persze 
fordítva sem. Az a jó, aki erre a pályázatra árajánlatot ad, az komplett készíti el. 
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Nagy Gábor SZOMIS bizottsági tag felajánlja segítségét, - ha a képviselı-testület a mőanyag 
nyílászárók mellett dönt,- mert van Hevesen egy ismerıse, aki ennek a gyártásával 
foglalkozik.  
 
Koncz József alpolgármester megállapítja, hogy nem egyszerő a döntés. Az iskola egy régi, 
patinás épület, ami a községnek egy szép épülete és azt is figyelembe kellene venni, hogy 
milyen nyílászárók illenek a környezetbe. Véleménye szerint a mőanyag idegen ettıl a 
stílustól.  
Javasolja mielıbb az igény benyújtását, mivel nem várható  a jövıben másik hasonló 
pályázat.  
 
Ördög Jakab polgármester  javasolja, hogy  a Pénzügyi Bizottság elnöke, az alpolgármester, a 
polgármester és az iskolaigazgató az árajánlatok alapján beszéljék  meg a továbbiakat és 
válasszák ki, akinek az árajánlatát elfogadják.  
Megköszöni az elhangzott véleményeket. 
 
Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a határozati javaslatot: 
 
A képviselı-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a 
következı határozatát: 
 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
12/2009.(II.27.)számú határozata 
 
Tárgy: támogatási igény benyújtása oktatási intézmények infrastrukturális fejlesztésére 
 
Szentistván Nagyközség Képviselı-testülete benyújtja támogatási igényét a 8/2009. (II.26.) 
ÖM rendelet alapján az István Király Általános Iskola elemi infrastruktúra fejlesztésre, 
korszerősítésre, melyhez szükséges saját erıt 5 millió Ft összegben a 2009. évi 
költségvetésében biztosítja.  
Nyilatkozik arról, hogy a fejlesztéssel érintett feladat ellátási helyet 5 éven belül nem szünteti 
meg, illetve az ingatlant 10 évben belül nem idegeníti el.  
Felhatalmazza polgármesterét a támogatási igény benyújtására, a szükséges jognyilatkozatok 
megtételére. 
 
Határidı: támogatási rendelet szerint 
Felelıs: Ördög Jakab polgármester 
 

b.) Javaslat építésigazgatási feladatok ellátására 
 
Ördög Jakab polgármester szóbeli kiegészítésként elmondja, hogy 2009. március 1-tıl 
módosult az építésügyi és építésfelügyeleti hatóságok kijelölésérıl és mőködéi feltételeirıl 
szóló kormányrendelet. Ennek alapján az építésigazgatási feladatok ellátása csak úgy 
mőködhet, hogy ettıl az idıponttól kezdve legalább 2 fı teljes munkaidıs köztisztviselı kerül 
alkalmazásra. Megállapítása szerint jelen körülmények között semmi realitása annak, hogy 2 
fı fıállású építészmérnök intézné az ezzel kapcsolatos ügyeket. Amennyiben a képviselı-
testület úgy dönt, hogy  ez az ügykör megszüntetésre kerül, akkor 2009. március 1-tıl 
automatikusan a mezıkövesdi jegyzı intézi az itteni építésigazgatósági feladatokat.  
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Egyéb hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a határozati javaslatot: 
 
A képviselı-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a 
következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
13/2009.(II.27.)számú határozata 
 
Tárgy: Építésigazgatási feladat ellátás megszüntetésével kapcsolatos döntés meghozatala 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testülete az irányadó jogszabályi feltételek változása miatt 
2009. március 1-tıl nem kívánja tovább biztosítani a Szentistván Nagyközség Polgármesteri 
Hivatalában az építésigazgatási ügyintézéshez elıirt feltételeket. 
A képviselı-testület 2009. március 1-tıl a Polgármesteri Hivatal létszámát 1 fı-, illetve 2009. 
április 1-tıl további 1 fı részmunkaidıs köztisztviselıvel csökkenti és ennek elıirányzatát 
elvonja. Utasítja a jegyzıt az önkormányzat 2009. évi költségvetési rendeletének, illetve a 
hivatal ügyrendjének szükséges módosítása iránti döntések elıkészítésére. 
Felkéri a képviselı-testület a jegyzıt az építésigazgatási hatáskör változásai miatt szükséges 
egyéb intézkedések megtételére. 
 
Határidı: azonnal, illetve értelem szerint 
Felelıs: Tóth Imréné dr. jegyzı 
 
 

c.) Tájékoztatás a március 15-i ünnepségrıl 
 

Ördög Jakab polgármester tájékoztatás képen ismerteti a képviselı-testület tagjaival, hogy a 
március 15-i ünnepséggel kapcsolatban az az elképzelés, hogy az ünnepség március 13-án 
(pénteken) 17 órai kezdettel kerülne megrendezésre. Koncz József alpolgármester lesz az 
ünnepi szónok. 
 

d.) Akadálymentesítés kérdése 
 
Kampel Lászlóné képviselı: az akadálymentesítéssel kapcsolatban érdeklıdik, mert az 
újságban megragadta a figyelmét, hogy Mezınagymihályon pályáztak utólagos 
akadálymentesítésre az önkormányzati feladatokat ellátó intézményekben. Ezt az Európai 
Regionális Fejlesztési Alap támogatásával oldották  meg. Jelenleg még az óvoda nincs 
akadály mentesítve és tudomása szerint az iskola sem. Sajnos vannak olyan szülık az 
óvodában és az iskolában is, akiknek ez gondot jelent és elkelne ez a segítség. Kérdezi, hogy 
van-e elképzelés a jövıre vonatkozóan ebben a kérdésben, csak legalább az óvodában az 
egyik bejárónál meg kellene oldani ezt a problémát. 
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Ördög Jakab polgármester válaszában elmondja, hogy az akadálymentesítés megoldására több 
elképzelés  is tervben van. Az egészségügyi vonalon folyamatosan biztosítva lett  a minimális 
akadálymentesítés. Az óvodánál abban látja a megoldást, hogy „házilagosan” oldják meg a 
tavasszal a problémát. Amennyiben sor kerül az óvoda-bölcsıde kialakítására, abban az 
esetben már sor kerülhet a komplett akadálymentesítésre.  
 
Mivel több kérdés, bejelentés nem volt, ezt követıen a képviselı-testület zárt ülésen folytatta 
munkáját, melyrıl külön jegyzıkönyv készült. 
 

 
 
 
 

k.m.f. 
 
 
 
 
 
Tóth Imréné dr.       Ördög Jakab 
Jegyzı         polgármester 
 
 
 
 
 

Kampel Lászlóné  Kiss Lajos 
Jegyzıkönyv hitelesítık 

 
 
 
 
 
            


